



1 ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်

1-2 နိုင်ငံတကာယာဉ်မောင်းလိုင်စင်နှင့် နိုင်ငံခြားယာဉ်မောင်းလိုင်စင်

(1) နိုင်ငံတကာယာဉ်မောင်းလိုင်စင်

ဂျနီဗာသဘောတူစာချုပ်တွင်ပါဝင်သော နိုင်ငံများမှထုတ်ပေးသော နိုင်ငံတကာယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ကို ပိုင်ဆိုင်ထားသူသည် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ အောက်ပါအချိန် ကာလတွင် မော်တော်ယာဉ်မောင်းနှင်နိုင်သည်။

• နိုင်ငံတကာယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ဖြင့် မောင်းနှင်နိုင်သောကာလ

နိုင်ငံတကာယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ဖြင့် မောင်းနှင်နိုင်သောကာလမှာ ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိသည့်ရက်မှ တစ်နှစ် သို့မဟုတ် နိုင်ငံတကာယာဉ်မောင်းလိုင်စင် သက်တမ်းကုန်ဆုံးမည့်ရက်၊ တစ်ခုခု၏ တိုတောင်းသောကာလအထိ ဖြစ်သည်။ သို့သော် "နေထိုင်သူအခြေခံစာရင်း၌ရေးသွင်းထားသောသူသည် နိုင်ငံတွင်း ပြန်လည်ပင်ရောက်ခွင့်ကိုရယူ၍ နိုင်ငံမှထွက်ခွါပြီး ထွက်ခွာသည့်ရက်မှ ၃လမပြည့်မီကာလအတွင်း နောက်တစ်ကြိမ်ပြန်လည်ပင်ရောက်လာ ခဲ့လျှင်မှအပ" ဟု ဖော်ပြထားသည်။ ထိုကဲ့သို့သော သာဓကဖြစ်ခဲ့လျှင် ပထမဦးဆုံး ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ပင်ရောက်လာသောရက်မှ စတင်ရေတွက်ပါမည်။

• ယာဉ်လမ်းသွားလာရေးနှင့်ဆိုင်သောသဘောတူချက် (ဂျနီဗာသဘောတူစာချုပ်) တွင် ပါဝင်သောနိုင်ငံများ (၂၀၁၇ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ အနေအထား)

ပြင်သစ်	ဂျပန်	ယဗြဟ္မစု	မာလီ	ဥပမာ	အိုက်စလန်
	ဖိလစ်ပိုင်		နိုင်ဂျာ		ဘူဂေးရီးယား
	အိန္ဒိယ		ရပမ်ဒါ		မော်လတာ
	ထိုင်း		ဆီနီဂေါ		အယ်လ်ဘေးနီးယား
	ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်		ဆီလာလီအိုး		လူဇင်ဘတ်
	မလေးရှား		တိုဂို		မိုနာကို
	စင်ကာပူ		တူနီးရှား		ဆန်မာရီနို
	သီရိလင်္ကာ		ယုဂန္ဒာ		ဗီနီကန်
	ကမ္ဘောဒီးယား		ဇင်ဘာဘွေ		ကာဂျစ်စတန်
	လာအို		နမီးဘီးယား		ဂျော်ဂျီယာ

ဘာသာစကားပေါင်းစုံနေထိုင်မှုလမ်းညွှန်



N လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး

▲ N လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးထိပ်ဆုံးသို့

ဒွဲပွဲလုလုလုလု	ကိုးရီးယား	ဂျပန်	ဘာခိနာဗာဆို	ခရိုင်၊ အလယ်နှင့်တောင်အပူရီးယား	ချက်		
	တူရကီ		နိုက်ဂျီးရီးယား		ဆလိုဗက်ကီးယား		
	အစ္စရေး		အင်္ဂလန်		ဆလိုဘဲနီးယား		
	ဆီးရီးယား		ဂရိ		အမေရိကန်		
	ဆိုက်ပရပ်စ်		နော်ဝေ		ကနေဒါ		
	ဂျော်ဒန်		ဒိန်းမတ်		ပီရူး		
	လက်ဘနွန်		ဆွီဒင်		ကျူးဘား		
	အာရပ်တော်ဘွားများနိုင်ငံ		ဟော်လန်		အီကွေဒေါ		
အာဖရိက	တောင်အာဖရိက	ဂျပန်	ပြင်သစ်	အိုရှန်းနီးယား	အာဂျင်တီးနား		
	တောင်အာဖရိက		အီတလီ		ချီလီ		
	အီဂျစ်		ရုရှ		ပါရာဂွေး		
	ဂါနာ		ဆဲလ်ဗီးယား		ဘာဘေးဒို		
	အယ်ဂျီးရီးယား		မန်တေနေးဂရိုး		ဒိုမီနီကာ		
	မော်ရိုကို		စပိန်		ဂွါတီမာလာ		
	ဘော့ဆွာနာ		ဖင်လန်		ဟေသီ		
	ဒီမိုကရက်တစ်ကွန်ဂို		ပေါ်တူဂီ		တို့နီဒါတိုဘီကို		
	ကွန်ဂို		ဩစတြီးယား		ဗန်နီဇွဲလား		
	ဘီနင်		ဘယ်လ်ဂျီယံ		ဂျာမေအီက		
	အိုင်ဗရိယံ		ပိုလန်		နယူးဇီလန်		
	လီဆိုဆို		အိုင်ယာလန်		ဖိလီပိုင်		
	မာဒါဂတ်စကာ		ဟန်ဂေရီ		ဩစတြေးလျ		
	မာလာဒီ		လူမေးနီးယား		ပါပူအာနယူးဂင်နီ		
					ရေဒေသ	ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်	ဟောင်ကောင်
							မကာအို

၉၆ နိုင်ငံ၊ ၂ ဒေသ

ရဲဘော်ချုပ်ဟုမ်းပေရှ်

<http://www.keishicho.metro.tokyo.jp/menkyo/menkyo/kokugai/kokugai04.html>



ဒေသန္တရအစိုးရများနိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးကူညီထောက်ပံ့မှုအဖွဲ့



(2) နိုင်ငံတကာယာဉ်မောင်းလိုင်စင်သက်တမ်းတိုးခြင်း

နိုင်ငံတကာယာဉ်မောင်းလိုင်စင်သည် စာချုပ်ပါအချက်များကိုအခြေခံ၍ နိုင်ငံအသီးသီးမှ ထုတ်ပေးထားခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ နိုင်ငံတကာလိုင်စင်ကို ဂျပန်နိုင်ငံတွင် သက်တမ်းတိုးခြင်းမပြုလုပ်နိုင်ပါ။

နိုင်ငံတကာလိုင်စင်သက်တမ်းကုန်ဆုံးသောအခါ ထုတ်ပေးသောနိုင်ငံ၌ အသစ်တဖန်ရယူရန်လိုအပ်ပါသည်။ အကယ်၍ သင်သည် တစ်နှစ်နှင့်အထက် ဂျပန် နိုင်ငံတွင် နေထိုင်ပါက ဂျပန်နိုင်ငံလိုင်စင်ကို ရယူပါ။

(3) နိုင်ငံခြားယာဉ်မောင်းလိုင်စင်

ဂျာမနီ၊ ဆွစ်ဇာလန်၊ ပြင်သစ်၊ ဘယ်လ်ဂျီယံ၊ ထိုင်ဂမ်၊ အီတလီ တို့၏ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်နှင့်ပတ်သက်၍ ဂျပန်ဘာသာပြန်စာနှင့်အတူ ပူးတွဲပါရှိပါက ဂျပန် နိုင်ငံသို့ဝင်ရောက်သည့်ရက်မှ တစ်နှစ် သို့မဟုတ် နိုင်ငံတကာယာဉ်မောင်းလိုင်စင်သက်တမ်းကုန်ဆုံးမည့်ရက်၊ တစ်ခုခု၏ တိုတောင်းသောကာလအထိ ဂျပန်နိုင်ငံ ၌ မောင်းနှင်နိုင်ပါသည်။ သို့သော် “နေထိုင်သူအခြေခံစာရင်း၌ ရေးသွင်းထားသူသည် နိုင်ငံတွင်းပြန်လည်ဝင်ရောက်ခွင့်ကိုရယူ၍ နိုင်ငံမှထွက်ခွာပြီး ထွက်ခွာသည့် ရက်မှ ၃လမပြည့်မီကာလအတွင်း နောက်တစ်ကြိမ်ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာခဲ့လျှင်မှအပ”ဟု ဖော်ပြထားပါသည်။ ထိုကဲ့သို့သော သာဓကဖြစ်ခဲ့လျှင် ပထမဦးဆုံး ဂျပန်နိုင်ငံသို့ဝင်ရောက်လာသော ရက်မှစတင်ရေတွက်ပါမည်။ ဂျပန်ဘာသာပြန်စာသည် နိုင်ငံခြားယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ထုတ်ပေးသောဌာန သို့မဟုတ် ဂျပန်နိုင်ငံရှိ သံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံး သို့မဟုတ် ဂျပန်မော်တော်ယာဉ်များသမဂ္ဂ ([JAF-2-4 တွင်ကြည့်ရန်](#)) မှ ဘာသာပြန်ဆိုသောအရာ ဖြစ်ရမည်။

မော်တော်ယာဉ်မောင်းနှင်ချိန်တွင် ၎င်းအရာများနှင့်အတူ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်ကို ကိုင်ဆောင်ထားရပါမည်။